
Orø Beboerforening
Ordinært bestyrelsesmøde, Brøndevej 8, kl. 19.00 – onsdag 1. november 2023

1) Dagsorden nr. 10 - 23 Ref. nr. 10 - 23

Deltagere: Mogens, Knud, Birgitte, Lilian
Afbud: Sofie og Helene

2) Godkendelse af dagsorden Dagsorden godkendt
Referent: Lilian

3) Foreningens drift
- tilskud til opførelse af almen 
nyttige boliger?

Vi glæder os over at punktet vedr. opførelse af 6 almennyttige 
boliger, er til behandling i kommunen, efter mange års arbejde 
og forespørgsler. Vi har fået svar på vores henvendelse til 
fællesskaber, og afventer kommunens beslutning.
Beslutning: Vi orienterer på sociale medier.

4) Økonomi Intet nyt

5) Indkommen post

- henvendelse vedr. ø-tilskud 
til opførelse af lejeboliger

Problematik: Der kan søges om statstilskud til opførelse af 
almennyttige boliger på småøer. En lokal aktør har henvendt 
sig, da han ønsker at opføre lejeboliger og søger støtte til 
finansiering. Puljen er ikke omfattet private aktører, men kun 
omfattet almennyttige boligselskaber.

Beslutning: Bestyrelsen videresender henvendelsen til SaDS.

6) Sammenslutningen af 
Danske Småøer
- Repræsentantskabsmøde 10 -
12.11. 23
- Kommuneseminar 23.10.23
- invitation vedr. boligseminar

Dagsordenen til repræsentantskabsmødet er gennemgået og 
drøftet.

Ingen bestyrelsesmedlemmer har mulighed for at deltage i 
boligseminar.

7) Arrangementer
- Juletræsarrangement 
3.12.23 kl. 15.30

Juletræ er doneret af et bestyrelsesmedlem. Plakaten er 
undervejs, og arrangementet lægges på kalenderen oroe.dk. 
Forældregruppen inddrages.

8) Planlægning for det 
kommende år
- Opgaver og fordeling

Intet nyt

9) Arbejdsgrupper/udvalg
9.1. lægeordningen
9.2. færgekontaktudvalg
9.3. trampesti gruppen
9.4. turisme
- første delrapport på SFU. 
9.5. offentlig transport
9.6. andre grupper

9.1. Intet nyt
9.2. Der vil på færgekontaktudvalgets næste møde blive , 
evalueret på nødsejlplan, når færgen er på værft, samt 
sommerens turisme tiltag. Færgekontaktudvalgets referater vil 
kunne læses på fb gruppen: Orø Færgekontaktudvalg og Orø 
Lokal Forums hjemmeside.
9.3. Intet nyt
9.4: SFU -Borgerpanelet skal mødes 8.11. og der planlægges 



besøg af politikere. Lilian og Sofie deltager i arbejdet

9.5: Intet nyt

10) Landevejsprincippet – 
tilskud til færgedrift på øer.
- regeringens udspil

Det forventes at ny lovgivning omkring færgetilskud/det 
såkaldte landevejsprincip vedtages i  nær fremtid.

Når det er vedtaget, vil Beboerforeningen gennem vores 
repræsentant, bede færgekontaktudvalget om at gennemgå 
kommissoriet i forhold til ny lovgivning.

11) Eventuelt

12) Næste møde Onsdag den 6. december kl.19

Henvendelse fra arbejdsgruppe vedr. præstebolig.
Referent / Lilian, november 2023


